

## Maj WR Southwood – Biography



Maj Southwood joined the CAF in 1997 and attended the Royal Military College of Canada following a prep year in St Jean sur Richelieu. Upon graduation, he was posted to 5 RGC where he quickly learned that a BBB profile was not the ideal standard when leading troops. He served as troop commander, sqn ops o, sqn 2IC and deployed to Bosnia as the deputy Task Force Engineer.

Posted to CANOSCOM in Ottawa in 2006, Maj Southwood got his first taste of Ottawa staff work and was put in charge of the CAF RTC assets. He was also the Engr lead in planning the facility maintenance contracts for Kandahar Airfield. This task required him to escape from his cubicle on a routine basis and jet off to Luxembourg to negotiate with various NATO partners. Additional opportunities to jet set included planning and participating in the first Ex TROPICAL HAMMER in Jamaica and culminated in commanding the famous (or was it infamous?) “Franken-SET” as part of the Kandahar Provincial Reconstruction Team in 2008.

Promoted to his current rank in 2010, Maj Southwood was posted to 1 CER as a Sqn OC and commanded Support, Field and Administration Squadrons over his tenure. He deployed to KAF as the Engr Sp Sqn OC with the Mission Transition Task Force and was the acting DCO during the Regiment’s response to the Calgary floods. His three years at 1 CER were the best in his career and he would like to thank the Corps for entrusting him with the opportunity to lead the sappers and junior officers at the Regiment.

Following his time at 1 CER, Maj Southwood was accepted into the Post Graduate Training program and spent two years at the University of Guelph to further his education. His penance was to be posted to the Directorate of Land Infrastructure in the C Army HQ where he was the Senior Project Director Army Infrastructure and the Deputy Director. He was much less successful at escaping his Ottawa cubicle this time around with only one trip to Quantico, Virginia to complete his residency portion of the US Marine Corps Command and Staff Blended Seminar Course.

Maj Southwood has a Bachelors in Mechanical Engineering from RMC, a Masters of Science in Rural Planning and Development from the University of Guelph, and is a Registered Professional Planner in the Province of Ontario. He enjoys cycling, swimming, golf and spending quality time with his family.

He is married to Rea Southwood and they have two wonderful children: Kenzie (4 years old) and Andrew (3 years old). He would like to thank his wife for the sacrifices she has made and the emotional and physical support she has provided so that he could be successful in his military career. He would like to thank the whole family for keeping him grounded, grateful, and on his toes. The family will make Ottawa home and Maj Southwood will be taking the position of Associate Director Facility Planning and Sustainability at Algonquin College.

Finally, Maj Southwood would like to thank the NCOs and Officers who have provided him with mentorship and guidance throughout his career. It has truly been an honour to serve with you.  
CHIMO!

## Maj WR Southwood – Notice biographique



Le Maj Southwood s'enrôle dans les FAC en 1997 et fréquente le Collège militaire royal du Canada après une année préparatoire à Saint-Jean-sur-Richelieu. Après l'obtention de son diplôme, il est affecté au 5 RGC, où il découvre rapidement qu'un profil BBB n'est pas la norme idéale lorsqu'on dirige des troupes. Il occupe les postes de commandant de troupe, d'O Ops Esc et de cmdtA Esc. Il participe également à un déploiement en Bosnie à titre de chef adjoint du génie de la Force opérationnelle.

En 2006, il est affecté au COMSOCAN, à Ottawa. Il vit sa première expérience d'état-major à Ottawa et est désigné responsable des ressources du CTD. Il exerce également les fonctions de membre du génie en chef de la planification des contrats d'entretien des installations pour l'aérodrome de Kandahar. Dans le cadre de ses fonctions, il doit quitter son poste de travail de façon régulière pour se rendre au Luxembourg afin de négocier avec divers partenaires de l'OTAN. Il planifie et participe au tout premier Ex

TROPICAL HAMMER en Jamaïque et, en 2008, il commande la fameuse équipe spécialisée du génie au sein de l'Équipe provinciale de reconstruction de Kandahar.

Le Maj Southwood est promu à son grade actuel en 2010 et affecté au 1 RGC à titre de cmdt Esc. Au cours de son affectation, il commande également des escadrons de soutien, de campagne et d'administration. Il participe à un déploiement à l'AK en tant que cmdt Esc Sout Génie de la Force opérationnelle de transition de la mission et exerce les fonctions de cmdtA intérimaire pendant l'intervention du Régiment à la suite des inondations à Calgary. Ses trois années au 1 RGC sont les meilleures de sa carrière, et il tient à remercier le Corps de lui avoir donné l'occasion de diriger les sapeurs et les officiers subalternes du Régiment.

Après son affectation au 1 RGC, le Maj Southwood est admis au Programme d'études supérieures et poursuit ses études pendant deux ans à l'Université de Guelph. Il est ensuite affecté à la Direction – Infrastructure de la Force terrestre au QG AC, où il occupe les postes de directeur principal de projet pour l'infrastructure de l'Armée et de directeur adjoint. Cette fois-ci, il réussit moins bien à fuir son poste de travail à Ottawa et ne fait qu'un voyage à Quantico, en Virginie, dans le cadre de la période en résidence du Blended Seminar Program du Command and Staff College du United States Marine Corps.

Le Maj Southwood est titulaire d'un baccalauréat en génie mécanique du CMR et d'une maîtrise ès sciences en aménagement et en développement rural de l'Université de Guelph. Il est également urbaniste professionnel agréé dans la province de l'Ontario. Il aime faire du vélo, faire de la natation, jouer au golf et passer du temps avec sa famille.

Il est marié à Rea Southwood et ils ont deux merveilleux enfants : Kenzie (4 ans) et Andrew (3 ans). Il tient à remercier son épouse des sacrifices qu'elle a consentis et du soutien affectif et physique qu'elle a offert pour qu'il puisse réussir dans sa carrière militaire. Il remercie sincèrement sa famille, car elle lui a permis de garder les pieds sur terre et d'être reconnaissant. La famille s'installera à Ottawa et le Maj Southwood assumera les fonctions de directeur associé de la planification et la durabilité des installations au Collège Algonquin.

Pour terminer, le Maj Southwood tient à remercier les s/off et les officiers qui l'ont encadré et guidé tout au long de sa carrière. Ce fut un réel honneur de servir avec vous.  
CHIMO!